UNITED STATES DISTRICT COURT FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

OBADA MZAIK.

Plaintiff,

v.

SYRIAN ARAB REPUBLIC,

Defendant.

Case No. 1:22-cv-00042-ACR

Complaint for Torture 28 U.S.C. § 1605A

DECLARATION OF SJAC.W004

I, SJAC.W004, hereby declare as follows

Background of the Witness

- 1. I have personal knowledge of the facts set forth in this declaration. If called as a witness, I would testify truthfully to these facts under oath.
- 2. I am a veterinarian who worked in Daraa and owned a veterinary clinic in the Nawa area, as well as a poultry trading company.
- 3. When the revolution began in Daraa, I was not convinced that the regime could change peacefully, nor am I someone who could bear arms. Therefore, I was against the ongoing changes. However, socially, I couldn't be against the people with respect to their legitimate demands that they were making.

Reasons and Circumstances of Detention

- 4. On March 21, 2011, I was at my uncle's house. At that time, my uncle was speaking on radio broadcasts about the situation and popular demands. I went to his house to ask him to tone down his media statements, given his advanced age and out of fear that the regime might harm him, as they would not respect his age or status if they arrested him.
- 5. During my visit, his house was raided by several intelligence personnel in civilian clothes. They arrested him that day and took me along, despite my uncle's wife telling them I was a guest and had no connection to what he was discussing. They, of course, did not listen to her.

- 6. The scene outside the house was imposing, with about fifty patrol cars. I overheard security personnel talking among themselves, saying that the number of arrests so far was small and that they were obligated to fill the bus completely with detainees. One of them called the soldiers at the Panorama checkpoint, ordering them to close the checkpoint and arrest everyone who arrived there without even questioning them. Their obsession and concern were to arrest the required number, regardless of the reason. Indeed, between the neighbourhood and the checkpoint, the number was completed, with thirty people randomly apprehended.
- 7. They then took us to Military Security. During that journey, we were beaten horrifically until we entered the Military Security branch. The number of soldiers far exceeded the number of detainees, and they welcomed us with severe and violent beatings.

Transfer to Air Force Intelligence Branch at Mezzeh Military Airport

- 8. During my transfer by car to the Air Force Intelligence branch at Mezzeh Military Airport, I was severely beaten and insulted. Upon arrival, I realized I was at the Intelligence branch. I surrendered my personal belongings and was assigned the number eighty-three (83).
- 9. The cell measured 6m x 6m. I remained there for two weeks with the same daily routine, sleeping only four hours a day. Our number ranged between seventy and ninety people, fluctuating as people were taken for interrogation.
- 10. The first twenty days consisted of perfunctory interrogation, but it was purely torture. The interrogation was just torture; no one asked me any questions. I was beaten with sticks and cables and suspended in various positions. Once, they tied my hands behind my back and lifted my body upwards. Another time, they lifted me in a way that made me feel severe pain in my shoulders and back, as if it were a hot skewer. Not wanting to beg, and with a wall beside me, I kept hitting my head against the wall until I lost consciousness.
- 11. One day, they forgot about me during the change of torture shifts and left me in the torture courtyard for thirty-six hours. They searched for me everywhere until they found me semi-unconscious in the open courtyard on an extremely cold day.
- 12. I could hear the sounds of people being tortured, their groans and pleas. The person being tortured would try to say anything (confessing to whatever the interrogator wanted) to stop the torture for a few minutes. Next to me was a person from Al-Raml Al-Janoubi in Latakia, a taxi driver unrelated to anything. That day, he fabricated a story about stealing a tank,

- killing a checkpoint [sic: killing checkpoint guards], and then towing it with his car. The officer laughed, knowing it was pure fiction to waste time and reduce torture, but he listened to the entire story, playing along and asking him to invent more stories.
- 13. During our torture sessions, one of the personnel supervising the torture became enraged when a detainee shouted at him. He began kicking the detainee's face continuously and violently until he died at his feet, with fractures in his skull and jaw and a mangled face. They told the head of interrogation, "This person has died," to which he replied, "Congratulations, you'll receive a bonus for this." As a result, the security personnel wanted to kill detainees daily.
- 14. In our cell, there were two boys aged 15 or younger from the village of Lildo in Eastern Ghouta. They would wet themselves out of fear after being beaten, and were forced to confess the names of the people they had killed. They were beaten, and with each strike of the stick and whip, they would increase the number of people they confessed to killing. Then they were asked to specify locations, as if these children were some kind of mighty Rambo. From the severity of the beating, they confessed against all the village residents. Afterwards, these two children were raped with an iron rod until they bled. I later met their father in another cell although their village had not intervened or participated in any way, not even in small demonstrations. The boys' father told people in the cell that he had nothing to do with anything and was only there because of his son's confessions.
- 15. Inside the cell, we were just numbers, and people were afraid to reveal anything that someone might say under torture. We were subjected to torture for about twenty hours daily, including eight to ten hours in suspended positions, without any questions being directed at us.
- 16. After the third week, following three hours of beating and suspension, I was summoned to the interrogation room where a colonel, the head of the interrogation branch, was present. The procedure when summoning any detainee was to strip off their clothes and turn their head to the wall before leaving the cell. When returning to the cell, the detainee would be dragged.
- 17. During the interrogation, the investigator first asked me what I had done and started cursing at me. I told him I hadn't done anything. He then began insulting and cursing my sister, wife, and others, constantly threatening to torture me by attaching electricity to my genitals.

- I tried to deny everything until the last moment because anyone who said a word was immediately asked to implicate other people.
- 18. After attempts and severe beating in the office, the officer called one of the soldiers and asked him to remove the blindfold so I could look at the desk. After I raised my head and looked at him, he said, "Look at these files piled on my desk, they're all about you. Come here." I approached the desk and looked at the files, which were all similar, but I told him they weren't all mine, that I wasn't a lawyer, nor a journalist, but a veterinarian. He replied, "Don't worry, we found papers concerning you, the veterinarian." There was a similarity in the full name with a wanted lawyer from Hama and a wanted journalist from Al-Kiswah, but the rest of the reports and papers were about me. Some of these papers stated that I worked in my clinic in the Bosra Al-Sham area, which is a mixed Shia and Sunni population area. During the time of checkpoints, the Shiites stood with the regime and worked as shabiha [regime thugs] at checkpoints, even though there were kinship and marriage relationships between them. When problems between them intensified, I would intervene to resolve some issues with certain individuals with whom I had personal relationships. One of the reports stated that I was trying to inflame conflicts between Sunnis and Shiites, and another report mentioned that I participated in funerals for terrorists and in demonstrations, and that there were photos and videos of me. I then told him that I was at my clinic and that the funerals were for some of my relatives, but nothing more. He then began talking to me about my opinion on what happened in Daraa and why the situation escalated. Suddenly, I became convinced that he wasn't like the others and thought to myself that he might be trying to find some solutions. After about an hour and a half of talking without beating, he said to me: "You are terrorists and unfit to live among us. We will not leave a stone unturned in Daraa." Then, they returned me to the cell.
- 19. The food during detention consisted of bread spread in front of the door, which the soldier would urinate on before throwing it to us to eat, saying this would make it easier for us to chew. Sometimes they would provide one onion for every three people, and at times, instead of bread, they would bring cold, disgusting rice. Because we didn't have a kitchen, the food came from the Fourth Division.
- 20. After this interrogation, we returned to the same previous routine, where we would be taken out for suspension for ten hours, sometimes reaching twenty hours with beatings.

- 21. I noticed that a large number of volunteers were from the As-Suwayda area. There was discrimination between those who went out to checkpoints and those who stayed with us in prison, in terms of obtaining money. The torture and beating increased because those outside were getting additional money from people, while those working in the branch only received their daily salary.
- 22. The Alawite officers didn't need to prove their loyalty, while the others would excel in torture to constantly prove their loyalty to the regime. Consequently, the Alawite officers weren't the ones who beat and tortured themselves, but rather left the beating and torture to other officers.

Incident of the European Union Prison Monitoring Committee's Visit to the Air Force Intelligence Branch

- 23. On January 5, 2012, late at night around midnight, the European Union Prison Monitoring Committee came to visit the Air Force Intelligence branch. They removed us all from the dormitories, and we could hear the sound of chains. People started dreaming of being transferred to Adra Civil Prison.
- 24. They chained the dormitories together, with each chain holding twenty to thirty people. They took us out in our tattered clothes, our hands tied together with chains. Outside, there were approximately seventy green buses. We boarded one of the buses, and the chains binding us together were long enough to allow each person to sit with another seated directly behind him.
- 25. Rumours started circulating among us, and no one knew what was happening, but we could hear gunshots every minute.
- 26. They took us out of the airport, and we travelled a short distance. Then, the bus turned left towards a small hill. We later learned that we were in the Fourth Division opposite Mezzeh Military Airport.
- 27. We later understood that the prison had been evacuated due to the European Union Prison Monitoring Committee's visit, and only the old prisoners who had beds remained (unlike us, who slept on the floor).

Release

- 28. After two months of detention, my health deteriorated significantly, and I could no longer stand. My back and shoulders were in such bad shape that I couldn't raise my hand to put food in my mouth, resulting in a sharp drop in my weight, and my muscles began to atrophy.
- 29. I started demanding to see the interrogator every day, every hour, and at all times. I told the soldiers I wanted to confess to the interrogator. After three days, they took me to him. He asked me what I wanted to confess. I told him: "I want to confess to whatever you want." He said, "This doesn't convince me. I want to know what you did, who was with you, and who were the people helping you in terrorism." I said, "I'm a soldier killer." He replied, "You're lying, you didn't kill soldiers." I said, "Bring me a blank paper, and I'll fingerprint anything you want, just stop the torture." He said, "Is it up to you to decide to fingerprint? You will fingerprint whether you like it or not, but I want names, and I won't leave you or stop the torture until you give me names of who participated with you."
- 30. I reached a point where I was looking for a way to kill myself, but I couldn't find one. After that, they brought a closed box and put me in it like a coffin, but I wasn't sad. I found it more comfortable than being suspended. They left me for about fifteen minutes, then took me out and threatened me with rape and sexual assault. At those moments, I felt disgust, humiliation, and fear mixed emotions. I said to him: "Take me out, I'll give you names, especially a person I had discussed with who encouraged and supported me to go out in demonstrations." The soldier said, "Come on, record his name, and quickly. I want this name and which village he's from." After that, he stopped interrogating me and returned me to the cell. This person was the Prime Minister of Syria at the time of the revolution. They brought me back the next day and beat me even more brutally after learning who the person I had confessed about was. But something changed in the tone of speech with me, or so I felt that day.
- 31. After this beating, they returned me to the cell and left me for ten days without beating or suspension. This is usually a good sign they do with people who might be released, to reduce the effects of torture and beating.
- 32. Then Colonel Abdul Salam Mahmoud, who was head of the branch at the time, summoned me and said: "Your uncle serves at Al-Muql Air Base next to Damascus International

Airport. He intervened to get you out, and we will release you as a favour to him because

he's a graduate of my class. But you deserve to stay here, and I will release you soon. I

don't want to see your face again, not here or anywhere in Syria." Then I was released on

02/25/2012.

I, SJAC.W004, declare under penalty of perjury under the laws of the United States of America

that the foregoing is true and correct.

Executed on [hw:] 07/02/2024 in (Ludwigshafen, Deutschland).

[signature]

[hw:] (07/02/2024) Date



CERTIFICATION

TransPerfect is globally certified under the standards ISO 9001:2015, ISO 17100:2015, and ISO 18587:2017. This Translation Certificate confirms the included documents have been completed in conformance with the Quality Management System documented in its ISO process maps and are, to the best knowledge and belief of all TransPerfect employees engaged on the project, full and accurate translations of the source material.

File Name(s): Declaration of SJAC W004

Source Language(s): Arabic

Target Language(s): English

Authorized Signature:

Signature, Notary Public:

Name:

Jacqueline Yorke

Title:

Project Manager

Date:

October 24, 2024

WENDY POON
Notary Public - State of New York
No. 01PO0000184
Qualified in Queens County

My Commission Expires February 02, 20 27

Stamp: Notary Public

محكمة مقاطعة كولومبيا بالولايات المتحدة الأمريكية

عبادة مزبك

الرقم المدني . ٢٢- cv-٢٢

مدع،

شكوى بشأن واقعة تعذيب،

ضد

۲۸ U.S.C. § ١٦٠٠A

الجمهورية العربية السورية عناية/ وزير الخارجية فيصل المقداد وزارة الخارجية والمغتربين كفر سوسة، دمشق، سوريا

مدعى عليه،

إفادة الشاهد SJAC.W004

أنا، SJAC.W004، أشهد بموجب هذه الإفادة على ما يلى:

خلفية عن الشاهد

- 1. لدي معرفة شخصية بالوقائع المنصوص عليها في هذا الإعلان. إذا تم استدعائي كشاهد فسأشهد بصدق على هذه الحقائق تحت القسم.
- 2. أنا طبيب بيطري كنت أعمل في در عا ولدي عيادة بيطرية في منطقة نوى وأمتلك شركة للدجاج للتجارة.

3. عندما بدأت الثورة في درعا لم أكن من المقتنعين بأن النظام ممكن أن يتحرك بطريقة سلمية ولست من الأشخاص التي يمكن أن تحمل السلاح لذلك كنت ضد التغيير الحاصل. ولكن اجتماعيًا لم أكن أستطيع أن أكون ضد الناس في المطالب المحقة التي كانوا يطلبون بها.

أسباب وظروف الاحتجاز

- 4. في يوم 21 مارس 2011 كنت في منزل خالي. كان خالي حينها يتكلم عبر الإذاعات عن الأوضاع والمطالبات الشعبية. ذهبت إلى منزله لأطلب منه أن يخفف من الحديث إلى الإعلام بحكم كبر سنه وخوفًا عليه من اعتداء النظام وبأنهم لن يراعوا حرمة العمر ولا المقام في حال اعتقاله.
- 5. خلال فترة وجوده في منزله تم اقتحام منزله من عدة رجال من عناصر المخابرات، كانوا يرتدون اللباس المدني حينها. تم اعتقاله يومها وأخذوني معه، على الرغم من حديث زوجة خالي لهم بأنني ضيف ولا علاقة لي بما يتحدث عنه، لكنهم لم يصغوا لها بالطبع.
- کان المنظر خارج المنزل مهیبًا، حیث کان هناك ما یقارب خمسین سیارة دوریة. سمعت عناصر الأمن یتحدثون فیما بینهم بأن عدد الاعتقالات بسیط لحد الآن، وأنهم ملزمون بتعبئة الحافلة بالكامل بالمعتقلین، واتصل أحدهم بالعساكر الموجودین علی حاجز البانوراما وطلبوا منهم إقفال الحاجز، واعتقال كل من یصل للحاجز وقتها ودون حتی السؤال عن أي تفاصیل. كان هاجسهم وهمهم بأن يتم اعتقال العدد المطلوب بغض النظر عن السبب. وفعًلا ما بین الحارة والحاجز اكتمل العدد، حیث بلغ عدد المعتقلین ثلاثین شخصًا تم ضبطهم بشكل عشوائی.
- 7. ثم ذهبوا بنا إلى الأمن العسكري، وخلال تلك الرحلة تم ضربنا بطريقة شنيعة حتى دخلنا لفرع الأمن العسكري. كان عدد العساكر يفوق عدد المعتقلين بشكل كبير، واستقبلنا العساكر بضرب شديد وعنيف.

الانتقال إلى فرع المخابرات الجوية بمطار المزة العسكري

- 8. أثناء نقلي بالسيارة إلى فرع المخابرات الجوية بمطار المزة العسكري تم ضربي بشدة وإهانتي. بعد وصولي عرفت أني في فرع المخابرات، وسلمت الأمانات التي كان بحوزتي، وأعطوني رقم ثلاثة وثمانين (83).
- 9. كانت مساحة الزنزانة (6م*6م). بقيت فيها لمدة أسبو عين بنفس الروتين اليومي حيث كنا ننام أربع ساعات فقط في اليوم. كان عددنا يتراوح ما بين سبعين وتسعين شخصًا، وكانت الأعداد تتزايد أو تنقص حسب عدد الأشخاص الذين يخرجون للاستجواب.
- 10. كانت العشرون يومًا عبارة عن تحقيق شكلي وإنما كانت فقط تعذيب. كان الاستجواب عبارة عن تعذيب فقط، لم يسألني أحد أي سؤال، كان يتم ضربي بالعصى والكابلات والشبح بوضعيات متنوعة. في إحدى المرات وضعوا يدي للخلف ورفعوا جسمي للأعلى. ومرة أخرى رفعوني بطريقة أحسست فيها بألم شديد في أكتافي وظهري كأنه سيخ نار، ولم أكن أريد الاستجداء وبجانبي حائط، بقيت أضرب رأسي بالحائط حتى غبت عن الوعي.
- 11. في إحدى الأيام نسوني أثناء تبديل ورديات التعذيب وتركوني في ساعة التعذيب ستة وثلاثين ساعة، وقاموا بالبحث عني في كل مكان حتى وجدوني شبه مغمى عليّ والساحة مكشوفة والبرد قارس بومها.
- 12. كنت أسمع أصوات التعذيب للناس والتأوهات والترجي. كان أي شخص يتم تعذيبيه يحاول أن يتكلم بأي حديث (يعترف بشيء يريده المحق) كي يتوقف تعذيبه لدقائق قليلة. كان بجانبي شخص من الرمل الجنوبي في مدينة اللاذقية وكان سائق أجرة ولا علاقة له بأي شيء، ألف يومها قصة عن سرقته للدبابة وقتله للحاجز ومن ثم قام بسحبها بالسيارة التي يملكها. كان الضابط يضحك لأنه كان يعرف أنها من وحي خياله لإضاعة الوقت لتخفيف التعذيب، لكنه سمع القصة كاملة منه وهو يجاريه ويطلب منه تأليف المزيد من القصص.
- 13. خلال فترة تعذيبنا، انفعل أحد رجال العناصر المشرفة على التعذيب عندما صاح به أحد المعتقلين فبدأ برفسه على وجهه بشكل متواصل وعنيف حتى مات بين أقدامه مع كسور في الجمجمة

- والفك وتهشيم الوجه. فقالو لرئيس التحقيق هذا الشخص قد مات، فقال له مبروك ستأخذ عليها مكافأة، لذلك كان عناصر الأمن بربدون قتل المعتقلين بوميًا.
- 14. كان معنا في الزنزانة طفلان من الأولاد بعمر خمس عشرة سنة أو أقل من قرية للدو في الغوطة الشرقية. كانوا يتبولون على أنفسهم من الخوف بعد الضرب، وطلبوا منهم الاعتراف بأسماء الأشخاص الذين قاموا بقتلهم. كانوا يضربونهم ومع كل ضرب بالعصا والكرباج كانا يزيدان الاعتراف بعدد الناس الذين قتلوهم، ثم يطلبون منهم تحديد الأماكن كأن هؤلاء الأطفال هو رامبو الجبار، من شدة الضرب اعترفوا على جميع سكان القرية. بعدها قاموا باغتصاب هذين الطفلين بعصا حديدية حتى نزل الدم منها. وقد التقيت بأبوهم في زنزانة أخرى رغم أن هذه القرية لم تتدخل ولم تشارك بأي شكل من الأشكال حتى أن المظاهرة البسيطة لم يخرج أهلها. هذا الاب أخبر الناس في الزنزانة بأنه لا علاقة له بشيء و إنما جاء بسبب اعترافات ابنه.
- 15. كنا داخل الزنزانة مجرد أرقام، والناس خائفة لا تريد البوح بأي شيء من الممكن أن يقوله أحدهم تحت وطأة التعذيب. كنا نتعرض للتعذيب لنحو عشرين ساعة يوميًا منهم نحو ثماني إلى عشر ساعات في وضع الشبح، ودون توجيه أية أسئلة لنا.
- 16. بعد الأسبوع الثالث، وبعد ثلاث ساعات من الضرب والشبح، استدعوني إلى غرفة التحقيق حيث كان ضابط عقيد هو رئيس فرع التحقيق. والإجراء المتبع عند استدعاء أي معتقل هو أن يخلع ملابسه ويدير رأسه للحائط قبل الخروج من الزنزانة، وأثناء الرجوع إلى الزنزانة يتم جر المعتقل غلى الزنزانة.
- 17. خلال الاستجواب سألني المحقق بداية عما فعلت وقام بتوجيه السباب لي فقلت له بأني لم أفعل أي شي، بعدها بدأ بالإهانة والمسبات على الأخت والزوجة وغيرها، وكان دائم التهديد بتعذيبي عن طريق ربط عضوي الذكري بالكهرباء. حاولت الإنكار إلى آخر لحظة لأن من كان يقول أي كلمة كانوا يطلبون منه فورًا الاعتراف على أشخاص آخرين.

- بعد محاولات وضرب شديد في المكتب، نادي الضابط أحد العساكر، وطلب منه أن يزيل الرباط عن عيني كي أتمكن من النظر إلى المكتب، وبعد أن رفعت رأسي ونظرت إليه، قال لي انظر إلى هذه الملفات المتكومة على مكتبى كلها تخصك، تعال إلى هنا، ثم اقتربت من المكتب، ونظرت إلى الملفات وكانت جميعها متشابهة، ولكنى قلت له أنهم جميعهم ليسوا لى أنا لست محامى، ثم أنا لست صحفى، أنا أعمل دكتور بيطرى، فقال لى لا تحزن وجدنا أوراق تخص الدكتور البيطري حضرتك. كان هناك تشابه في الاسم الثلاثي مع محام مطلوب من حماة، وصحفى مطلوب من الكسوة، لكن باقى التقارير والأوراق فكانت تخصنى. بعض هذه الأوراق كانت تنص أننى أعمل في عيادتي في منطقة بصرى الشام التي هي منطقة مختلطة بين الشيعة والسنة، وفي وقت الحواجز وقفت أهل الشيعة مع النظام وعملوا كشبيحة للحواجز، مع أن كانت بينهم علاقات قرابة ومصاهرة. وأنه عندما كانت تشتد المشاكل بينهم كنت أدخل لحل بعض الإشكالات التي مع بعض الأشخاص الي كانت تربطني معهم علاقات شخصية، وإحدى التقارير كانت تنص أنني أحاول تأجيج الخلافات بين السنة والشيعة، وفي تقرير آخر ذكروا بأنني أشارك في تشييع الإر هابين ومشارك في المظاهرات ولى صور ومقاطع فديو. بعدها قلت له أنا كنت عند عيادتي وكان التشييع لبعض أهلى وأقاربي، ولكن ليس أكثر، وعندها بدأ يتكلم معى حول رأيي بما حدث في در عا ولماذا تطورت الأوضاع. ثم فجأة اقتنعت أنه ليس كالبقية وفكرت في نفسى أنه قد يحاول إيجاد بعض الحلول، وبعد ساعة ونصف تقريبًا من الكلام وبدون ضرب، قال لي: أنتم ار هابيون ولا تصلحون للعيش بيننا، لن نترك حجرًا فوق حجر درعا. ثم أعادوني إلى الزنزانة.
- 19. كان الطعام أثناء الاعتقال عبارة عن خبز يفرده أمام الباب ويقوم العسكري بالتبول عليه، ومن ثم يرميه إلينا لنأكل ويقول لنا أن هذا أسهل لكم بالمضغ، وبعض المرات كانوا يقدمون بصلة واحدة لكل ثلاثة أشخاص، ومرات بدل الخبز كانوا يجلبون رز بارد ومقرف. ولأنه لم لكن لدينا مطعم، كان الطعام يأتينا من الفرقة الرابعة.
- 20. بعد هذا الاستجواب، عدنا إلى نفس النظام السابق، حيث كنا نخرج للشبح عشر ساعات وتصل إلى عشرين ساعة مع الضرب في بعض الأحيان.

- 21. لاحظت أن عددًا كبيرًا من المتطوعين من منطقة السويداء. كانت هناك تفرقة بين من يخرج للحواجز وبين من يكون معنا في السجن، وذلك من ناحية الحصول على الأموال، فكان التعذيب والضرب يزيد لأنهم في الخارج يحصلون على أموال إضافية من الناس بينما من كان يعمل في الفرع يحصل على يوميته من الراتب فقط.
- 22. كان الضباط العلويون لا يحتاجون إلى إثبات الولاء، بينما الباقي كانوا يتفننون في التعذيب لإثبات ولائهم للنظام طوال الوقت، وبالتالي لم يكن الضباط العلويون من يضرب ويعذب بنفسه، وإنما كانوا يتركون الضرب والتعذيب لغيرهم من الضباط الآخرين.

حادثة زيارة لجنة الاتحاد الأوربي لمراقبة السجون لفرع المخابرات الجوية

- 23. بتاريخ 5 يناير 2012، في الليل المتأخر كانت الساعة حوالي 12 صباحًا، جاءت لجنة الاتحاد الأوربي لمراقبة السجون لزيارة فرع المخابرات الجوية، أخرجونا من المهاجع جميعًا ونحن نسمع صوت الجنازير وبدأت الناس تحلم بالانتقال إلى سجن عدرا المدنى.
- 24. ربطوا المهاجع بالجنازير وكان كل جزير يحوي من عشرين إلى ثلاثين شخصًا. أخرجونا بملابسنا الرثة، وأيدينا مربوطة بالجنزير مع بعضها البعض. في الخارج كان هناك ما يقارب سبعين حافلة من الحافلات الخضراء، صعدنا للحافلة وكانت الجنازير طويلة لتكفي أن يجلس كل شخص و و راء و الشخص الذي يليه.
- 25. بدأت الشائعات تتناقل فيما بيننا و لا أحد يعرف ماذا يحث، ولكن كنا نسمع صوت رصاص في كل دقيقة.
- 26. أخرجونا من المطار ومشينا مسافة قليلة، ثم اتجهت الحافلة لجهة اليسار باتجاه طلعة صغيرة، عرفنا فيما بعد أننا في الفرقة الرابعة مقابل مطار المزة العسكري.
- 27. فهمنا لاحقًا بأن السجن قد أُخلي بسبب زيارة لجنة الاتحاد الأوربي وبقي السجناء القُدامى فقط الذين يملكون أسرة (على عكسنا نحن إذ كنا ننام على الأرض).

إخلاء السبيل

- 28. بعد شهرين من دخولي المعتقل وصلت إلى وضع صحي سيء للغاية، ولم أعد أستطيع الوقوف، حتى أن وضع ظهري وأكتافي كان سيئًا جدًا إلى درجة أنني لم أستطع رفع يدي لأضع لقمة طعام في فمي، مما أسفر عن نزول حاد في وزني، وبدأت عضلاتي بالضمور.
- بدأت أطالب بالمحقق كل يوم وكل ساعة وفي كل وقت، وقلت للعساكر أريد أن أعترف للمحقق، وبعد ثلاثة أيام أخذوني إلى المحقق، فقال لي ماذا تريد أن تعترف، فقلت له: أريد أن اعترف بما تريد، قال لي: لا يقنعني هذا الكلام إنما أريد أن أعرف ماذا فعلت ومن كان معك وهم الأشخاص الذين يساعدونك في الإرهاب. فقلت له: "أنا قاتل عساكر"، فقال لي "أنت كاذب، لم تقتل عساكر"، فقلت له: "اجلب لي ورقة بيضاء لأبصم لك على أي شيء تريده فقط، أوقف التعذيب عني"، فقال لي: "هو الموضوع بإرادتك أن تبصم؟ سوف تبصم غصب عنك، ولكن أريد أسماء ولن أتركك ولن أوقف عنك التعذيب حتى تعطيني أسماء من شارك معك".
- 30. وصلت لمرحلة أصبحت أبحث عن طريقه أقتل بها نفسي، ولكن لم أجد. بعدها جلب صندوق مغلق ووضعوني فيه مثل التابوت ولكنني لم أحزن، كنت أجدها أكثر راحة من الشبح، تركوني بحدود الربع ساعة، ومن ثم أخرجوني وقام بتهديدي بالاغتصاب والاعتداء الجنسي في هذه اللحظات أحسست وقتها بقرف وذل وخوف مشاعر مختلطة، فقلت له: أخرجني سوف أعطيك أسماء وبالذات شخص كنت قد تناقشت معه وهو من شجعني ودعمني لأخرج مظاهرات، فقال لي العسكري "هيا سجل اسمه، وبسرعة أريد هذا الاسم ومن أي قرية هو". بعدها أوقف التحقيق معي وأعادني إلى الزنزانة. كان هذا الشخص هو رئيس وزراء سوريا وقت الثورة، أعادوني في اليوم التالي وتم ضربي بوحشية أكثر؛ بعدما عرف من هي الشخصية التي اعترفت بها. لكن تغير شيء في نبرة الحديث معي أو هكذا أحسست يومها.
- 31. بعد هذا الضرب أعادوني إلى الزنزانة وتركوني لمدة عشرة أيام دون ضرب أو شبح، وهذا يعنى بادرة خير يقومون بها مع الأشخاص الذين قد يفرج عنهم كى تخف آثار التعذيب والضرب.

32. ثم استدعاني العقيد/ عبد السلام محمود الذي كان رئيس الفرع حينها، وقال لي: "عمك يخدم في مطار المقل الجوي بجانب مطار دمشق الدولي، وهو كم تدخل لإخراجك وسوف نخرجك كرمًا له، لأنه خريج دفعتي، ولكن أنت تستحق أن تبقى هنا، وسوف أفرج عنك قريبًا، ولا أريد أن أرى وجهك ثانية لا هنا ولا في كل سوريا". ثم تم إطلاق سراحي بتاريخ 25/2/2012

أقر أنا SJAC.W004 تحت عقوبة الحنث باليمين بموجب قوانين الولايات المتحدة الأمريكية أن ما مبق صحيح وصادق.

تعريراً في يوم (02) من شهر (07) عام (2074) في مدينة (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (02) عام (<u>074</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>074</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>074</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) في مدينة (<u>02</u>) من شهر (<u>02</u>) من شهر (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) من شهر (<u>074</u>) عام (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>) من شهر (<u>074</u>) من شهر (<u>074</u>) في مدينة (<u>074</u>

التوقيع التوقيع (107/02) التاريخ